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Protokół Nr18/20
z posiedzenia

Komisji Finansowo-Gospodarczej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

w dniu 24 sierpnia 2020 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopeć. Na statutową liczbę 12 radnych
w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 8 członków komisji, pozostali dołączyli w czasie obrad
(radni potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja oraz
zalogowali się do systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams). Radny Andrzej Kopacki zgłosił
problem z Internetem, poinformował, że za chwilę ponownie połączy się. Przewodniczący
stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady
Miasta Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. Komisja został przeprowadzona w trybie określonym w
art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. z 2020r. poz. 374, z późn. zm.),
za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams systemu eSesja.
Obrady rozpoczęto 24 sierpnia 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 20:42 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków.

1. Andrzej Kopeć - Przewodniczący komisji
2. Tomasz Scheller - Wiceprzewodniczący komisji
3. Grzegorz Chudomięt.
4. Ewa Czubek
5. Wiesław Fąfara
6. Andrzej Kopacki
7. Jacek Król,
8. Adam Oczoś
9. Fabian Pszon Nieobecny
10. Ewa Stogniew,
11. Dominik Szustakiewicz,
12. Ireneusz Wiśniewski

Ponadto w posiedzeniu za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
uczestniczyli :

1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych Kędzierzyn-Koźle;

2. Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-
remontowej Kędzierzyn-Koźle;

3. Joanna Hariasz – Skarbnik Miasta;
4. Monika Orpel-Śmigielska – kierownik Biura Prawnego;
5. Brygida Kolenda-Łabuś Przewodniczącą Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region”;
6. Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania w Kędzierzynie-Koźlu,
7. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami

i Planowania Przestrzennego w Kędzierzynie-Koźlu,
8. Beata Pierzchlewicz - kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych w

Kędzierzynie-Koźlu,
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9. Jan Kwiczak – zastępca kierownika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa
w Kędzierzynie-Koźlu,

10. Marek Mazurkiewicz – kierownik wydziału Zarządzania Drogami w Kędzierzynie-Koźlu,

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 17/20 z dnia 22 czerwca 2020 r.
4. Analiza funkcjonowania Związku Międzygminnego „Czysty Region”- zgodnie

z planem pracy.
5. .Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia

międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji
„Kędzierzyn-Koźle” przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru
i granic aglomeracji Kędzierzyn-Koźle;

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju elektromobilności
Miasta Kędzierzyn-Koźle do 2035 r.;

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy
Kędzierzyn-Koźle do realizacji projektu pn. „Żłobek dla malucha szansą na powrót rodzica
do pracy. Etap II” w ramach działania 7.6 Godzenie życia prywatnego
i zawodowego Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-
2020;

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy
Kędzierzyn-Koźle do realizacji projektu pn. „Wsparcie kształcenia ogólnego poprzez
wykorzystanie nowoczesnych technologii informacyjno-komunikacyjnych w Kędzierzynie-
Koźlu” w ramach poddziałania 9.1.1 Wsparcie kształcenia ogólnego Regionalnego
Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-2020;

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielania stypendium Prezydenta Miasta
Kędzierzyn-Koźle dla studentów uczelni prowadzących studia na terenie gminy Kędzierzyn-
Koźle;

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stref
płatnego parkowania, określenia wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego
Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle;

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle
zadania z zakresu administracji rządowej;

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/222/20 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia zarządzenia
porządkowego Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego zawieszenia pobierania
opłat w Strefie Płatnego Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze
stanem epidemii;

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020;
14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035*;
15. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
16. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że wpłynęły do wprowadzenia dwa
projekty uchwał stanowiące inicjatywę uchwałodawczą radnego Marka Piaseckiego:

1) projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż
napojów alkoholowych, należnej w 2020 r.
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2) projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu wniesienia opłaty za korzystanie z
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych,

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć podał pod głosowanie wprowadzenie
ww. projektów uchwał do porządku obrad.

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad dwóch projektów uchwał inicjatywy uchwałodawcze radnego
Marka Piaseckiego .
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (9)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek
Król, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 9, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2, pozytywnie
zaopiniowała ww. zmianę do porządku obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć podał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad po
zmianach:

Głosowano w sprawie:
przyjęcie zmienionego porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek
Król, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon
Komisja jednogłośnie 11 głosów ,,za” pozytywnie zaopiniowała ww. zmianę do porządku obrad.

porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:

3. Przyjęcie protokołu nr 17/20 z dnia 22 czerwca 2020 r.
4. Analiza funkcjonowania Związku Międzygminnego „Czysty Region”- zgodnie

z planem pracy.
5. .Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia

międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji
„Kędzierzyn-Koźle” przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru
i granic aglomeracji Kędzierzyn-Koźle;

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju elektromobilności
Miasta Kędzierzyn-Koźle do 2035 r.;

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy
Kędzierzyn-Koźle do realizacji projektu pn. „Żłobek dla malucha szansą na powrót rodzica
do pracy. Etap II” w ramach działania 7.6 Godzenie życia prywatnego
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i zawodowego Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-
2020;

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy
Kędzierzyn-Koźle do realizacji projektu pn. „Wsparcie kształcenia ogólnego poprzez
wykorzystanie nowoczesnych technologii informacyjno-komunikacyjnych w Kędzierzynie-
Koźlu” w ramach poddziałania 9.1.1 Wsparcie kształcenia ogólnego Regionalnego
Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-2020;

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielania stypendium Prezydenta Miasta
Kędzierzyn-Koźle dla studentów uczelni prowadzących studia na terenie gminy Kędzierzyn-
Koźle;

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stref
płatnego parkowania, określenia wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za
parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego
Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle;

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle
zadania z zakresu administracji rządowej;

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/222/20 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia zarządzenia
porządkowego Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego zawieszenia pobierania
opłat w Strefie Płatnego Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze
stanem epidemii;

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020;
14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035*;
15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń

na sprzedaż napojów alkoholowych, należnej w 2020 r.
16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu wniesienia opłaty za

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych,
17. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
18. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 17/20 z dnia 22 czerwca 2020 r.
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że protokół został wysłany wszystkim
członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony na portalu eSesja.pl.
Nikt nie zgłosił uwag do protokołu. Zapytał, czy obecnie ktoś zgłasza jakieś zastrzeżenia i uwagi do
projektu protokołu nr 17/20, wobec braku uwag, poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu
nr 17/20.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu nr 17/20 z dnia 22 czerwca 2020 r..
Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI:
1
Wyniki imienne:
ZA (10)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś,
Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Wiesław Fąfara
NIEOBECNI (1)Fabian Pszon

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja bez uwag jednogłośnie
10 głosów ,,za” przyjęła protokół nr 17/20.
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Ad 4.
Analiza funkcjonowania Związku Międzygminnego „Czysty Region”- zgodnie z planem pracy
(analiza stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie Brygidę Kolendę-
Łabuś Przewodniczącą Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region”.

Przewodnicząca Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
poinformowała, że komisji otrzymała informację pisemna. W dniu dzisiejszym miał miejsce pożar
na składowisku odpadów, został już opanowany, równo rok temu również miał miejsce pożar w
tym miejscu. Wskazała szereg informacji dot. Związku Międzygminnego „Czysty Region” min.
rozbudowy instalacji, budowy PSZOK w Zdzieszowicach,

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję w sprawie, równocześnie zapytał o
poziom recyklingu, czy jeżeli te poziomy nie zostają osiągnięte, jakie są konsekwencje.

Przewodnicząca Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
poinformowała, że nie mają pełnego rozliczenia, z powodu szczególnej sytuacji, ponieważ termin
składania rozliczeń został przesunięty z marca do końca sierpnia, szczególnie z punktów skupu
surowców wtórnych, również baza odpadów tzw. BDO, do którego związki nie mają dostępu jako
administrator, a prawodawcy tego nie przewidzieli. A wszystkie operacje muszą wykonywać
za pomocą gmin. Zmierza to do tego, aby poziom odzysku był odnoszony do gmin, a wtedy
konsekwencje będą dotyczyły gmin. Lecz jeżeli w związku ZMCzR jest kilkanaście gmin, a
związek ZMCzR osiąga poziom, ale są też takie gminy które tego poziomu nie osiągają, to te gminy
będą ponosić konsekwencje finansowe. Liczyła gdyby za 2018 r. nie udało się dozbierać z punktów
skupu, to wtedy cena za jedną nie osiągniętą tonę recyklingu, to będzie 200 zł. Natomiast na
nadzieję, że w 2019 r. uda się Związkowi osiągnąć wymagany poziom, również ma nadzieję, że
każda gmina osiągnie ten poziom, wszystko mają policzone. Dwie gminy które chcą się dołączyć
mają ilość odpadów segregowanych, sporo wyższą niż średnia obecnie niż w gminach
związkowych.
Jest propozycja odstąpienia do obsługi posiadłości niezamieszkałych, związek będzie musiał
sprawdzić, czy te jednostki mają zwarte aktywne umowy. Gminy są do tego zgodne, ale stawka
zostanie podwyższona, gdyż gminy wolą zapłacić, niż kontrolować. Koszt to 2 zł rocznie od
mieszkańca. Co do przeprowadzonej akcji ratowniczej, zostały wyciągnięte wnioski z poprzedniego
pożaru, zwłaszcza jeżeli chodzi o sprawność systemu hydrantowego.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć dopytał w temacie poziomu recyklingu, czyli ustawodawcy
proponują aby opłatami lub karami, za niedotrzymanie poziomu recyklingu, obciążyć gminy.
Narzędzie do tego, aby poprawić tę sytuację, będą w rękach związku.

Przewodnicząca Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
odpowiedziała, że związek przejął od gmin, wolą tych gmin inne obowiązki, z katalogu zadań
własnych, od zachowań producentów opakowań będzie zależało realność osiągnięcie poziomu
odzysku. Związek jak wszystkie gminy ma obowiązek uchwalenia stawki sankcyjnej, co uczyni
zgromadzenie, od dwóch do czterokrotności opłaty miesięcznej. Lecz nikt w Polsce jeszcze nie wie
jak będzie się liczyć poziom recyklingu za 2020 r, gdyż nie został ustalony.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć dopytał w temacie budowy PSZOKU na ul. Bema.
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Przewodniczącą Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
odpowiedziała, że związek przejął ten teren od gminy, na podstawie umów użyczenia, lecz najpierw
powstanie PSZOK na ul. Grunwaldzkiej i na ul. Naftowej, kolejno dopiero na ul. Bema i w Koźlu,
ze względu na koszty, gdyż zwrócono się o dofinansowanie na dwa PSZOK-i na ul. Grunwaldzkiej
i na ul. Naftowej. Lecz w międzyczasie należało poprawiać dokumentację wszystkich PSZOK-ów.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć uważa, że na ul. Bema może być problem z dojazdem do
garaży

Przewodniczącą Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
zobowiązała się do przesłania przewodniczącemu dokumentacji projektowej. Wyjaśniła, że starają
się izolować usytuowanie PSZOK od miejsc zamieszkania.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
dodał, że budowa PSZOK-a przy ul. Bema spowoduje łatwiejszy dojazd do garaży. Inwestycja
w PSZOK poprawi dojazd do tych miejsc. Jest to jedna z lepszych lokalizacji, ze względu na dobrą
lokalizację i otoczenie lasem, nie będzie uciążliwa do mieszkańców.

Radna Ewa Czubek zapytała czy opłaty za odpady gminy Kędzierzyn-Koźle było powiedziane, że
się samofinansują i nie trzeba dopłacać, a jak wyglądają opłaty w gminach ościennym, wiejskich.
Czy będziemy drożej płacić za odpady.

Przewodniczącą Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
wyjaśniła, jeżeli będziemy płacić drożej za odpady, to nie dlatego, że przystąpią dwie gminy.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał czy związek ma możliwość przyjęcia nowych gmin.

Przewodniczącą Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
wyjaśniła, że słusznie przewodniczący zauważył, że kiedyś związek miał cztery samochody a teraz
aż  pięć ekip, nastąpił czterokrotny wzrost. W standardach związek założył, że nie będzie
przyjmować przynajmniej na razie takich gmin, które wymagałyby nakładów inwestycyjnych, na
przerób odpadów. W pozwoleniu zintegrowanym mają zapisane pewne wielkości. Gdyby chcieli
przyjmować kolejne gminy, należałoby wykonać taki bardzo poważny bilans, czy konieczne są
nakłady inwestycyjne. W statucie Związku ujęto zapis, że mogą nieodpłatnie przyjąć majątek gmin,
również gmina Kędzierzyn-Koźle wniosła majątek nieodpłatnie, za ilość głosów. Dodała, że nie
zabiega o kolejne gminy, lecz większa ilość gmin, pozwala na obniżenie stawki opłaty.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o instalację fotooptyczną.

Przewodniczącą Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” Brygida Kolenda-Łabuś
wyjaśniła, że po otwarciu ofert, wszystkie oferty przekraczają środki zagwarantowane przez RPO,
są w trakcie analizowania dokumentów.

Radny Dominik Szustakiewicz poprosił o analizę kwot dochodów  za 2019 z podziałem na gminy.

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region” zobowiązała
się do przesłania ww. analizy, na pocztę elektroniczną radnego.

Radny Grzegorz Chudomięt wskazał problem dot. krótko aktualnych planów. W sprawie pożaru
uważa, że należało ustawić kamery termowizyjne a dookoła ustawić instalację zraszająca, która
ustawiona na odpowiednie parametry załącza się automatycznie i zaczyna zraszać w razie pożaru,
uważa, że takie sytuacje będą się powtarzały. W dniu dzisiejszym w czasie pożaru strażacy
dokonali przecinki, ale w razie silnego wiatru ta metoda zawiedzie. Wskazał nieścisłość w
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wypowiedzi przewodniczącej dot. przekazania majątku, od gminy która zamierza przystąpić w
sposób komercyjny.

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że zamontowanie kamer termowizyjnych i zraszaczy które uruchomiłby się wraz z
wzrostem temperatury już ok 5 metrów od góry, przez włączenie systemu alarmowego na
składowisku, niestety wiąże się z kosztami, które będą musieli ponieść mieszkańcy, w stawce opłat.
Lecz po dzisiejszym pożarze należy się zastanowić nad metodą ostrzegania, gdyż był to
samozapłon. Kolejno wyjaśniła, że związek nie chce przenieść majątku gminy Zawadzkie,
ponieważ gmina Zawadzkie zamierza wnieść składowisko, bo ma koszty. Wyjaśniła, że związek
musi ponosić ogromne opłaty rekultywacyjne i ogromne opłaty pięćdziesięcioletniego utrzymania
składowiska po eksploatacji. Lepiej płacić gminie za korzystanie ze składowisko. Głównym
powodem przeprojektowania PSOK były przepisy wprowadzane w lutym br. dot. konieczności
budowy zbiorników przeciwpożarowych, ponieważ sieci nie posiadają odpowiedniego ciśnienia.

Radny Grzegorz Chudomięt w obszernej wypowiedzi odniósł się gmin które nie spełniają
warunków bądź odstają, bądź nie osiągają poziomu recyklingu, a przystąpiły do związku bądź nie
płacą związkowi, on uważa, że powinno się z nimi pójść do sądu. Poinformował, że w roku
2012/2011 był w Bielsku-Białej gdzie za ogromne pieniądze wybudowano rozbudowana instalacja
z foto optyką,
w trakcie działania okazało się, że stoi za blisko osiedla, zaczęto zamykać, wstrzymywano tę
instalacje, tylko przez niestabilność przepisów prawa i częstą zmianę przepisów przez decydentów.
Przypomniał, że instalacje buduje się na wiele lat, a przez częstą zmianę przepisów, związki musza
stale dostosowywać się do zmieniających się przepisów.

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że częsta zmiana przepisów prawa oraz niestabilność prawna jest uciążliwa dla
związku oraz kosztowna a płacą za to mieszkańcy. W ich związku zasada pełnego pokrycia
kosztów przychodami ma zastosowanie w 100% lecz płacą za to mieszkańcy. Ministerstwo na rok
2020 nie opracowało wzoru na dokument dot. zmiany odzysku. Egzekucja opłat z tych dwóch gmin
Dobrodzień, które zamierzają wstąpić do związku, poinformowała, że Związek nie przejmie ich
starych deklaracji ani tych starych zaległości, jeżeli na dzień 31.12 będą zaległości mieszkańców, to
te zaległości ciążą na ich gminie. Związek przejmie mieszkańców tych dwóch gmin od złożenia
nowych deklaracji.

Radny Tomasz Scheller zapytał o zagospodarowanie popiołu.

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że uzyskano decyzję starostwa na zagospodarowanie popiołu, posiada informację,
że prezes firmy czeka na atest, na zagospodarowanie popiołu, zapyta się prezesa czy może udzielić
takiej informacji i informacji o technologii, aby udzielił takiej informacji, w zakresie który może
ujawnić .

Radny Tomasz Scheller prosił o odpowiedz na piśmie

Radny Tomasz Scheller zapytał o zagospodarowanie BIO lub jego sprzedaż.

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że posiadają atest Ministerstwa Rolnictwa, na tzw. polepszacz gleby, Związek to
przesiewa i sprzedaje pod nazwą produktu ,,Koziołek” mają kupców na ten produkt.

Radny Tomasz Scheller zapytał jeżeli w związku gmin będzie więcej a kolejno śmieci będzie
więcej, czy śmietnisko ma ograniczenia, jaką wysokość ma mieć pryzma.
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Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że do wypełnienia niecki, w planach związku jest budowa trzeciej kwatery.

Radny Tomasz Scheller wypowiedział się w temacie pożaru oraz wypowiedzi w tym temacie
radnego Grzegorza Chudomięta, poinformował że w dniu dzisiejszym, wiatr był silny i wiał w
strony pryzmy. Przypomniał, że on w swoich interpelacjach wnioskował o montaż  hydrantów, o
odpowiednią wysokość pryzmy, mimo odmiennego zdania, po roku zostały wyciągnięte wnioski i
jest ogromna poprawa co spowodowało, że dzisiejsza akcja pożarnicza zakończyła się pozytywnie.
Zapytał po co miesiącami zrzuca się śmieci, powstaje duża pryzma, czy nie można ich na bieżąco
utylizować.

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że jest to problem, bo w pozwoleniu zintegrowanym, mają określoną max. wielkość
odpadów wielkogabarytowych. Są w trakcie zmiany tego pozwolenia, maja dwa tysiące ton rocznie
do przeróbki, póki nie będą zgody na więcej i zmienionego pozwolenia, nie mogą nic zrobić. Radny
ma rację, że najlepiej byłoby się tego na bieżąco pozbywać, bo jest to najbardziej palny produkt.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o działalność na ul. Grunwaldzkiej oraz gdzie będzie PSZOK,
były duże kolejki ok. 30 min oczekiwania, czy jest możliwość zwiększenia ilości godzin .

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że jest tam teraz mobilny PSZOK, działa w Kędzierzynie i Zdzieszowicach co
drugą sobotę, nowy PSZOK będzie działał kiedy otrzyma się dofinansowanie, zlokalizowany
będzie u zbiegu Grunwaldzkiej i Puławskiego.  Ze względu na duże zainteresowanie zwiększono z
dwóch razy w roku do dwóch razy w miesiącu. Ale przeprowadzi analizę, analizę potokowości, czy
nie należy zwiększyć ilości dni przyjęć.

Radny Grzegorz Chudomięt w związku z informacją przekazaną przez panią przewodniczącą, że
największą bolączką systemu jest ilość odpadów segregowane ich ilość oraz odpady zmieszane,
jeżeli nie wysegreguje się tych odpadów odpowiednio, stwarzają wysokie koszty, również
zagospodarowania, co podnosi koszty całego systemu, zapytał w jaki sposób związek planuje
podnieść jakość i ilość segregowanych odpadów, bo jedyną metodą jest system kontroli segregacji,
zapytał czy kary były stosowane.

Brygida Kolenda-Łabuś Przewodnicząca Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
odpowiedziała, że w zeszłym roku zostało stworzone dwuosobowe stanowisko uszczelniania
systemu. Ustawa obliguje związek i zgromadzenie do ustalenia opłaty sankcyjnej, opinię o złej
segregacji wydaje odbierający odpady, wraz z dokumentacją fotograficzną, oni wydają decyzję
administracyjną o podwyższeniu stawki.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć podziękował za udzielone odpowiedzi na zadane pytania
pani Brygidzie Kolendzie-Łabuś Przewodniczącej Związku Międzygminnego ,,Czysty Region”
oraz poinformował, że Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. analizę.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia
międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji
„Kędzierzyn-Koźle” przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru
i granic aglomeracji Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie Artur Maruszczak – zastępca
Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej.
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Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
poinformował, że projekt uchwały i uzasadnienie, zgodnie z aktualnymi przepisami w tym roku
wygaszana jest ważność określenia granic aglomeracji Kędzierzyńsko-Kozielskich, gmina musi na
nowo ustalić te granice, zamierzają zawrzeć porozumienie z gminami które wchodzą w skład tej
aglomeracji, ościennymi: gminą Reńska Wieś, Cisek i Bierawa. W tym celu potrzebna jest opinia
komisji i Rady Miasta.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił udziału do dyskusji,
przewodniczący poddał pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia
międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład aglomeracji
„Kędzierzyn-Koźle” przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic
aglomeracji Kędzierzyn-Koźle;.
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (10)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś,
Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Chudomięt
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja jednogłośnie 10 głosów ,,za”,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju elektromobilności
Miasta Kędzierzyn-Koźle do 2035 r. (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie Artura Maruszczaka – zastępcę
Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
poinformował, że została przedstawiona strategia dot. elektromobilności i kierunki działania.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił udziału do dyskusji,
przewodniczący poddał pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii rozwoju elektromobilności Miasta
Kędzierzyn-Koźle do 2035 r.
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (10)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś,
Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Chudomięt
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NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja jednogłośnie 10 głosów ,,za”,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy
Kędzierzyn-Koźle do realizacji projektu pn. „Żłobek dla malucha szansą na powrót rodzica
do pracy. Etap II” w ramach działania 7.6 Godzenie życia prywatnego i zawodowego
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-2020 (projekt uchwały
stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie Wojciecha Jagiełło – zastępcę
prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-gospodarczych;

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych wyjaśnił, że dofinansowanie wynosić ok. 90%. W razie pytań jest dostępna
kierownik Beata Pierzchlewicz Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych w
Kędzierzynie Koźlu.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił udziału do dyskusji,
przewodniczący poddał pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kędzierzyn-
Koźle do realizacji projektu pn. „Żłobek dla malucha szansą na powrót rodzica do pracy. Etap II” w
ramach działania 7.6 Godzenie życia prywatnego i zawodowego Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-2020;.
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (10)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś,
Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Chudomięt
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja jednogłośnie 10 głosów ,,za”,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 8.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy
Kędzierzyn-Koźle do realizacji projektu pn. „Wsparcie kształcenia ogólnego poprzez
wykorzystanie nowoczesnych technologii informacyjno-komunikacyjnych w Kędzierzynie-
Koźlu” w ramach poddziałania 9.1.1 Wsparcie kształcenia ogólnego Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Opolskiego 2014-2020 (projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie Wojciecha Jagiełło – zastępcę
prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-gospodarczych.
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Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych wyjaśnił, że dofinansowanie wynosić ok. 95%, całkowita wartość projektu to
dotyczy dwóch szkół Szkoły Podstawowej nr 15 i Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Cisowej,
celem tego projektu jest podniesienie kompetencji informatycznych,  a wartością wymierną będzie
zakup 15 i 12 komputerów do klasopracowni.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił udziału do dyskusji,
przewodniczący poddał pod głosowanie:

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kędzierzyn-
Koźle do realizacji projektu pn. „Wsparcie kształcenia ogólnego poprzez wykorzystanie
nowoczesnych technologii informacyjno-komunikacyjnych w Kędzierzynie-Koźlu” w ramach
poddziałania 9.1.1 Wsparcie kształcenia ogólnego Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Opolskiego 2014-2020;.
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (10)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś,
Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Chudomięt
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja jednogłośnie 10 głosów ,,za”,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 9.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielania stypendium Prezydenta Miasta
Kędzierzyn-Koźle dla studentów uczelni prowadzących studia na terenie gminy Kędzierzyn-
Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie Wojciecha Jagiełło – zastępcę
prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-gospodarczych.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych wyjaśnił, że jest to wyjście naprzeciw studentom, studiującym na terenie
Kędzierzyna-Koźla, wyjaśnił, zasady udzielania stypendium, średnia powyżej 4.0 a kwota
stypendium wynosi 1000 na semestr.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o kwotę zarezerwowaną w budżecie miasta na ten
cel.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych wyjaśnił, że zabezpieczono kwotę 24 tys. zł.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał czy ta forma pomocy jest proponowana pierwszy raz przez
gminę. Obawia się sytuacji, że wszyscy studenci będą dostawać stypendium. Zapytał ile osób
studiuje na terenie Kędzierzyna-Koźla.
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Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych wyjaśnił, że obecnie studiuje 9 osób.

Radny Jacek Król pochwalił te inicjatywę, ale sugerowałby zdecydowanie wyższą kwotę, aby był to
element przyciągający, może 500-600 zł byłoby formą wsparcia.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych wyjaśnił, że w jego ocenie nie jest to mała kwota, uczelnia spodziewa się ponad 20
studentów na ten semestr.

Radny Grzegorz Chudomięt poinformował o problemie z Internetem, w jego ocenie inicjatywa jest
słuszna, ale wymagane jest osiągniecie wysokiej średniej i potwierdzenie średniej przez uczelnie
oraz skopiowanie indeksu, wg radnego jest to potwierdzanie potwierdzonego.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych wyjaśnił, że zaproponowali taki wymóg formalny.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć przewodniczący poddał pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielania stypendium Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle dla studentów uczelni prowadzących studia na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle;.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (8)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Tomasz Scheller,
Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (3)
Grzegorz Chudomięt, Adam Oczoś, Ewa Stogniew
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Radny Grzegorz Chudomięt poinformował że głosuje ,,za” ww. projektem uchwały.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja jednogłośnie 9 głosów ,,za”,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 10.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stref
płatnego parkowania, określenia wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za parkowanie
pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego Parkowania na terenie
miasta Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie Artura Maruszczaka – zastępcę
Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
udzielił szczegółowych wyjaśnień.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zgłosił udziału do dyskusji,
przewodniczący poddał pod głosowanie:

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia stref płatnego
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parkowania, określenia wysokości stawek i sposobu pobierania opłat za parkowanie pojazdów
samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego Parkowania na terenie miasta
Kędzierzyn-Koźle;.
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopeć, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Andrzej Kopacki
BRAK GŁOSU (3)
Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Adam Oczoś
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Radny Grzegorz Chudomięt poinformował, że głosuje ,,za” ww. projektem uchwały.
Radny Jacek Król poinformował, że głosuje ,,za” ww. projektem uchwały.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja jednogłośnie 9 głosów ,,za”,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 11.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadania
z zakresu administracji rządowej (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie Artura Maruszczaka – zastępcę
Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
udzielił szczegółowych wyjaśnień.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję.

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał, kto powinien zbudować ten chodnik.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że jak wynika z uchwały to zadanie GDDKiA, ale to jest zadanie z budżetu
obywatelskiego, mieszkańcy zgłosili zadanie z zakresu dróg, dlatego należy podjąć ww. uchwałę.

Radny Grzegorz Chudomięt wyraził wątpliwość czy przejmowanie obowiązków które należą do
innych instytucji, w sytuacji kiedy szuka się pieniądze na np. podwyżki dla nauczycieli, w jego
ocenie jest wyręczaniem przez gminę z zadań innych instytucji. Jak w budżecie będzie brakowało
pieniędzy to przypomni się.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił aby w czasie obrad zdalnych przebywać w
pomieszczeniach wyciszonych lub wyłączać mikrofon w czasie przebywania na zewnątrz..

Radna Ewa Czubek poprała radnego Grzegorza Chudomięt, bo może się zdarzyć, że zostanie
podniesiona kwota budżetu obywatelskiego, do wysokiej kwoty, a mieszkańcy wybiorą same
zadania na mieniu nie gminnym, w tej sytuacji nie poprawia się jakość naszych dróg i chodników
tylko innych dodała, czy nie należy zmienić zasad budżetu obywatelskiego. Nic nie stoi na
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przeszkodzie, aby powiat również wprowadził budżet obywatelski. Za chwilę może się okazać, że
kasa gminy zacznie świecić pustkami, bo wydajemy na nie swoje.

Radny Andrzej Kopacki uważa, że radna Ewa Czubek ma dużo racji, na przykład remont w 2/3
ul. Skarbowej został zrealizowany z budżetu obywatelskiego, został jeszcze mały odcinek do
remontu ale gminie ciągle brakuje na niego środków. Skoro zabrakło pieniędzy na własne drogi a
gigantyczne pieniądze są przeznaczane na nie swoje drogi dla innych zarządców dróg. Wskazał
potrzebę remontu całej ul. Głubczyckiej oraz ul. Racławickiej, ale z pieniędzy GDDKiA.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że gmina podjęła wspólnie inicjatywy z Zarządem Dróg Wojewódzkich oraz GDDKiA,
powstały wspólne ścieżki rowerowe, chodniki. Przyjęto zasadę, że budżet obywatelski dotyczy
wskazania ważnych zadań w ocenie mieszkańców, nie zawsze w zakresie i zadaniach gminy.

Radny Andrzej Kopacki uważa, że budżet obywatelski to dobra inicjatywa ale zbyt często pojawiają
się zadania które wspierają zadania innych instytucji. Wskazał katastrofalną stan drogi od ronda
Milenijnego do Starego Koźla.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że na kolejny rok zaplanowano remont ul. Gliwickiej.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie:
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadania z
zakresu administracji rządowej.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (8)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Tomasz Scheller,
Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (3)
Grzegorz Chudomięt, Adam Oczoś, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Radny Ireneusz Wiśniewski poinformował że głosuje ,,za” ww. projektem uchwały.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja jednogłośnie 9 głosów ,,za”,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 12.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/222/20 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia zarządzenia
porządkowego Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego zawieszenia pobierania
opłat w Strefie Płatnego Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze
stanem epidemii (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć
poprosił o wprowadzenie Artura Maruszczaka – zastępcę Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i
inwestycyjno-remontowej.
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Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
poinformował, że Prezydent Miasta proponuje do powrót pobierania opłat, występuje deficyt na
miejscach parkingowych, wpływ miesięczny to 17 tys. zł co wzrośnie budżet miasta.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy to działanie jest niekonsekwentne,
przypomniał, że następuje wzrost wykrywanych przypadków.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
poinformował, że wcześniejsze zarządzenie Prezydent Miasta dot. przypadków kiedy formalnie
było zamknięte wiele imprez, wychodzenie. Jest więcej zachorowań, ale mniej obostrzeń, w tym
zakresie gmina działa podobnie, skoro nie ma żadnych obostrzeń rządowych.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję.

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał jak zmieniła się sytuacja, skoro jak wprowadzono to
obostrzenia to było mniej zarażonych niż obecnie. Jeżeli obostrzenie wprowadziło się ze wzgl.. Na
pandemię, to w tym przypadku nic się nie zmieniło.  On uważa, że nie należy ww. uchwały nie
wprowadzać, w głosowaniu jest przeciw.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
poinformował, że proponują wprowadzić opłatę symboliczną.

Radny Ireneusz Wiśniewski poinformował, że obecnie następuje wzrost zachorowań, a w zawiązku
z otwarciem szkół może nastąpić gwałtowny przyrost. Proponuje zaczekać z pobieraniem opłat.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/222/20 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 kwietnia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia zarządzenia porządkowego
Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego zawieszenia pobierania opłat w Strefie Płatnego
Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze stanem epidemii;.

Wyniki głosowania
ZA: 0, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
PRZECIW (8)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Tomasz Scheller,
Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ewa Stogniew
BRAK GŁOSU (2)
Grzegorz Chudomięt, Adam Oczoś
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Radny Grzegorz Chudomięt poinformował, że głosuje ,,przeciw” ww. projektem uchwały.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” – 0,
,przeciw” - 9, „wstrzymujących się” - 1, negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 13.
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020 wraz z
autopoprawką (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję oraz zapytał o wprowadzone zadanie do
budżetu miasta ,,Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego na kwotę 100.000,zł” nie w
formie projektu ale od razu w formie zadania inwestycyjnego. Na spotkanie klubu były rozmowy w
tym zakresie, lecz w czasie komisji rozpocznie również ten temat, zapytał czy powraca się do
tworzenia gminnego zasobu mieszkaniowego, który w przeciągu wielu lat generował koszty, długi i
problemy, bo mieszkańcy nie płacili czynszów, dlaczego jest propozycja gminy na budowę
kolejnego budynku.
Oraz powrót do tematu gdy będą określone: inwestor (gmina, spółka gminna, spółka celowa),
jednostki zarządzające wybudowanym budynkiem (MZKB, spółka gminna, spółka gminna celowa),
planowana polityka czynszowa i metoda wyłaniania najemców”.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
poinformował, że zależało gminie na projekcie budynku mieszkalnego czynszowego dla
mieszkańców których stać na płacenie realnego czynszu za wynajem mieszkania a nie stać ich na
wykupienie mieszkania. Pojawiają się możliwość pozyskania środków na tego typu inwestycje.
Gmina chce być ewentualnie przygotowana. Gdyż podstawą do uzyskania takiego dofinansowania
jest posiadanie dokumentacji oraz pozwolenia na budowę. Budynek który nie będzie w zasobie
budynków komunalnych. W Kędzierzynie jest problem mieszkaniowy, spółdzielnie nie budują
mieszkań, a pojawia się możliwość pozyskania środków zewnętrznych i gmina chce być na to
przygotowana. Mieszkania są proponowane dla osób, które zapłacą czynsz i nie doprowadzą gminy
do kolejnych zadłużeń.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poinformował, że obawia się projektu takiego budynku,
jeżeli zostanie wybudowany przez gminę będzie komunalny.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
poinformował, że nie. Na razie rozmawiają o projekcie. Chcieli być tylko przygotowani do naboru
zewnętrznego, gdzie nie koniecznie gmina musi być inwestorem. Ważne jest mieć przygotowaną
dokumentację. Nie jest przewidziane, że ten budynek musi być konkretnie zbudowany przez gminę,
to może być TBS lub spółka gminna. Aby wejść w tę niszę, dla osób które są w stanie zapłacić
realny czynsz. Nie zamierzają powiększać problemu i zadłużenia mieszkaniowego )ponad 20 mln
zł).

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć przypomniał, że w historii gminy był budynek, o którym
długo się mówiło że zostanie postawiony przez TBS a potem i tak sprawy w swoje ręce wzięła
gmina. Ostatecznie ten budynek mieszkalny został wybudowany przez gminę i do dzisiaj
funkcjonuje jako zasób gminny, z podobnymi problemami jak cały zasób gminny. Obawia się
poparcia takiego projektu, gdyż gmina ma olbrzymi problem z mieszkaniami komunalnymi, jest
ogromne zadłużenie oraz system egzekwowania zaległości jest niewydolny. Informowanie radnych
że jest to sam projekt budynku wielorodzinnego, a przecież jest to początek inwestycji i
doprowadzenie do wybudowania takiego budynku. Zamierza poznać szczegóły tej inwestycji, czy
ma być to TBS, czy gmina, bo z tego co słyszy że gmina nie zna jeszcze szczegółów, lecz chce
ominąć ustawę, która obowiązuje w przypadku mieszkań komunalnych, gdzie kwestie  mieszkań i
naliczania czynszów są określone.
Ale w dniu dzisiejszym te informacje nie zostały potwierdzone, nie zamierza poprzeć projektu,
który może się zamienić w budowę budynku komunalnego, wręcz na szkodę gminy. Będzie
proponować wykreślenie tego punktu z uchwał, oraz powrót do tematu gdy będą określone:
inwestor (gmina, spółka gminna, spółka celowa), jednostki zarządzające wybudowanym budynkiem
(MZKB, spółka gminna, spółka gminna celowa), planowana polityka czynszowa i metoda
wyłaniania najemców”.
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Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że gmina nie ma opracowanej jeszcze ścieżki realizacji tego projektu, jest wiele tematów,
gdzie są nabory w krótkich terminach, chcieli być tylko przygotowani do naboru zewnętrznego.
Również od radnych zależy czy zadanie wejdzie w tryb realizacji.

Radny Dominik Szustakiewicz dopytał w tym temacie, czy gmina zamierza podjąć się wykonania
projektu w stylu TBS a nie budownictwa komunalnego, gdyż gmina widzi problem na rynku z
mieszkaniami, dla ludzi o normalnych dochodach, wskazał, że gmina posiada 300 pustostanów,
które należy remontować i przekazywać mieszkańcom, zapytał o perspektywę czasową, jakie są
alternatywy.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że alternatywy powstają na bieżąco, obecnie jest możliwość pozyskania środków
norweskich, gmina rozmawia z Krajowym Zasobem Nieruchomości Skarbu Państwa, który też ma
możliwość budowy TBS oraz z Bankiem Gospodarki Krajowego który wskazuje wiele form
finansowania takiego budownictwa, bo nawet strona rządowa widzi nieskuteczność, programu
mieszanie + w inny sposób stara się zrekompensować te braki, ale przy wielu programach
najważniejsze jest mieć już przygotowaną dokumentację. Ułatwiłoby pozyskiwanie tych środków.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał, o kolejną kwotę 200 000,00 zł na projekt dot. klimatyzacji
w urzędzie. Tej kwoty nie było w pierwotnej koncepcji.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że tak, jest projekt obejmujący cały budynek, są na etapie realizowania kolejnego piętra,
stąd wniosek o dodatkowe pieniądze. Wyszła kwota ponad budżet, wyłoniono wykonawcę.
W pierwotnej koncepcji ten projekt dotyczył całego budynku urzędu miasta, jedynie zadanie
podzielono na etapy, ta kwota pozwoliłaby na zamknięcie kolejnego etapu i całego projektu i tego
zadania.

Radny Dominik Szustakiewicz zapytał, o zadnie dot. remontu krematorium fili obozu, w opisie
zadania brakuje słowa ,,niemieckiego”, poprosił o dopisanie tego słowa.

Radny Ireneusz Wiśniewski poinformował, że zgadza się z propozycją przewodniczącego komisji
Andrzeja Kopeć, że należy poznać więcej szczegółów dot. zadania ,,Budowy budynku
mieszkalnego”. Kierunek jest dobry, problem jest ważny, ale powinni mieć pełną wiedzę i
dokumentację, więc będzie głosował za poparciem budownictwa mieszkaniowego, ale nie popiera
budowy budynku socjalnego.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć zapytał się prezydenta czy pamięta dlaczego w przeszłości
nie doszedł do skutku budynku TBS przy ul. Bałtyckiej.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że były to luźne dyskusje przy okazji tego budynku, co do zamiaru ten budynek przy
ul. Bałtyckiej od razu miał być komunalny, wtedy gmina otrzymała z banku BGK dofinansowanie,
w gminie TBS nie rozwinął się. Obecnie są lepsze możliwości ze strony rządu i BGK ok 30-40%
bezzwrotnego dofinansowania. Posiadanie tej dokumentacji

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć uważa, że dla niego najważniejsze w jakim trybie będzie
funkcjonowała ta nieruchomość w przyszłości, na samofinansowaniu, aby nie dopłacać w
przyszłości. Zapytał co ogranicza gminę aby podniosła poziom dochodów, do pułapu aby ci ludzie
którzy w dniu dzisiejszym, nie mogą być na liści oczekujących na mieszkanie komunalne, mogli się
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na tej liście znaleźć. Czy wynika to z jakiś przepisów ustawy, że gmina nie może podnieść
kryterium dochodowego do jakiegoś pułapu? Poprosił o opinię mecenas.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że budownictwo komunalne i socjalne jest dla ludzi którzy nie posiadają za dużo środków.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć uważa, że dotyczy to mieszkań socjalnych, ale nie
komunalnych, bo gmina sama określa pułapy, bo jeżeli gmina posiada 300 pustostanów, to jaki jest
problem podnieść pułap maksymalnego dochodu i wyremontować te pustostanu i wpisać na listę
osoby które w przyszłości mogliby zasiedlić mieszkania z TBS.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że gmina wskazała takie propozycje, ale nie było chętnych, aby z zasobu mieszkań
komunalnych ludzie brali mieszkanie do remontu a ewentualnie koszty remontu były wliczane przy
spłacie.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć czyli rozumie, że należy postawić nowe mieszkanie, aby
ktoś zechciał je wziąć.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że nie, ale jest wiele kierunków działania. Budownictwo socjalne jest obowiązkiem
gminy, lecz generuje stratę w wysokości 23 mln zł. zaległości czynszowych, dlatego obecnie gmina
przekazała 400 000,00 zł na remont pustostanów. Nawet gdyby został podniesiony pułap ubiegania
się o mieszkanie komunalne to z racji wyższego dochodu i tak te osoby byłyby w tyle kolejki i
możliwe, że nie doczekaliby tego mieszania.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych Kędzierzyn-Koźle wyjaśnił, że w uchwale obowiązuje ograniczenie dochodowe, jest
to wymóg ustawowy.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć dopytał, czyli ustawa narzuca gminie ograniczanie
górnego pułapu dochodów?

Tak potwierdził Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds.
oświatowych  i społeczno-gospodarczych Kędzierzyn-Koźle, dlatego została zaproponowana nowa
uchwała na najbliższej sesji, będzie istnieć taka możliwość, że mieszkania do remontu będą mogły
być poza tym zasobem. Ten pułap będzie znacznie wyższy, gdyż w Katowicach taka uchwała
obowiązuje, jest szansa, że takie rozwiązanie co umożliwi osobom posiadającym środki finansowe,
został ustalony dolny pułap i umożliwi osobom o średnich dochodach pozyskanie z zasobu
mieszkaniowego z pustostanów. Jest to rozwiązanie dla nielicznych. Natomiast propozycja
przedstawiona przez Prezydenta Maruszczaka jest rozwiązaniem w przyszłości problemów z
mieszkaniami, dla osób którzy nie potrafią zakupić mieszkania, lecz będą opłacać czynsz.

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska zgadza się ze słowami prezydenta Wojciecha Jagiełło, na
podstawie tej ustawy gmina zaspokaja potrzeby mieszkaniowe osób o niskich dochodach i stąd te
ograniczenia wynikają. Gmina proponuje nowe rozwiązanie zmierzające do zaspokojenie potrzeb
tych mieszkańców, którzy mają za wysokie dochody, by uzyskać najem lokalu socjalnego a mają za
niskie dochody by ubiegać się o komercyjny kredyt. Wskazała przykład gminy Żory, która buduje z
powodzeniem mieszkania czynszowe przez powołaną w  tym celu spółkę celową gminną .

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć jakie dochody są dzisiaj dochodami niskimi.
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Mecenas Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że na tę chwile nie pamięta, musiałaby odnieść się
do uchwały, jest odniesienie do wynagrodzenia.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych Kędzierzyn-Koźle poinformował, że niski dochód wynosi poniżej najniższej
krajowej lub emerytury

Radny Dominik Szustakiewicz uważa, że gmina Kędzierzyn nie ma dochodu na maksymalnym
poziomie, ale istnieje możliwość zwiększenia, lecz nie to jest problemem, bo problemem jest
ograniczenie metrów kwadratowych na osobę, do 6 m2 na osobę, jest problem, aby ten warunek
spełnić.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych Kędzierzyn-Koźle poinformował, że kryterium dochodowe i powierzchniowe, musi
zostać określone bo byłoby ponad 1000 osób na listach. Ale w dniu dzisiejszym jest prowadzona
rozmowa dot. budownictwa czynszowego.

Radny Andrzej Kopacki poinformował, że od dwóch dekad miasto się wyludnia, a budownictwo
mieszkaniowe jest jednym z tych elementów które może przyczynić się do odwrócenia i
zahamowania tych tendencji. W innych miastach TBS są realizowane. Ale rozumie obawy
przewodniczącego Andrzeja Kopeć, bo budownictwo socjalne i komunalne w dużym względzie nie
zdało egzaminu.  A proces zadłużenia narasta. Osoby nie płacą i nie ponoszą z tego tytułu
poważnych konsekwencji. Lecz w TBS widzi szansę i dobry kierunek. W przeszłości wybudowano
mieszkania socjalne lecz osoby nie szanują mieszkań i je dewastują. W głosowaniu będzie na ,,tak”
aby zwiększyć rozwój naszego miasta.

Ad vocem radny Grzegorz Chudomięt wyjaśnił, że jak były budowane budynki socjalne on to
przewidział i był ,,przeciw”. Ze względu na problem z Internetem radny zakończył wypowiedz,
informując że zabierze głos na najbliższej sesji.

Ad vocem radny Adam Oczoś udzielił szczegółowych wyjaśnień, że w przeszłości w czasie
budowy budynku TBS, była mowa o budowie budynku gospodarczego, w tym czasie radny
Wiesław Fąfara był Prezydentem Miasta, wtedy nie było mowy, że ten budynek będzie budynkiem
gminnym komunalnym, dlatego byłby ostrożny z takimi deklaracjami. Zapytał w jakim miejscu
ww. budownictwo jest planowane oraz ile będzie kosztować dokumentacja, czy to będzie 300 tys.
zł.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że w WPF również chodzi o to zadanie, lecz jest problem z wyłonieniem wykonawcy.
Gdyby zadanie weszło do budżetu rozłożyli te płatności na kwoty i na lata. Trudno mu określić coś
dokładnie. Lokalizacja obiektu będzie na terenie gdzie gmina jest właścicielem, najlepsza
lokalizacja jest przy ul. Dąbrowskiego lub na osiedlu Piastów.

Radny Wiesław Fąfara wyjaśnił, że nie zgadza się ze słowami prezydenta Maruszczaka, gdyż
planując inwestycje, mają założenie czy to będzie blok , ilu piętrowy, a w tym momencie radni nie
są w posiadaniu takiej wiedzy, wszystko powinno być od razu radnym powiedziane. Nie są znane
założenia. Wskazana kwota300 tys. zł w jego ocenie nie wystarczy. Odniósł się do mieszkań
wybudowanych za jego kadencji, w związku z przygotowaną dokumentacją techniczną skorzystali z
dofinansowania.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że są na etapie różnych rozmów i na tę chwile się kształtuje. Planują ok 40-50 mieszkań,
ale w czasie zakresie naboru wiele rzeczy może ulec zmianie. Tak jak się dzieje w czasie innych
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inwestycji gminnych, gminie pozostawia się ustalenie szczegółów lub zmian w czasie które
występują w czasie trwania inwestycji.

Radny Jacek Król zapytał o wydatki dział 801 na kwotę 50 tys. zł na PT i montaż klimatyzacji w
placówkach oświatowych.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że są na etapie realizacji tych zadań. Dokumentacja jest na ukończeniu, zamierzają
zadanie zrealizować dlatego nastąpiła zmiana nazwy zadania na projekt i montaż, dlatego
wnioskują o kolejne 50 tys. zł. aby zakończyć.

Radny Jacek Król zapytał ile wydano na projekt tych klimatyzacji.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że ok 150 tys. zł klimatyzacje dotyczą żłobków, przedszkoli , szkół. Zobowiązał się, że na
sesję przygotuje pełną informację.

Radna Ewa Czubek poinformowała, że w tych trudnym czasie należy wszędzie szukać
oszczędności dlatego drażni ją zaplanowane zadanie inwestycyjne polegające na montażu
klimatyzacji
w budynkach i urzędzie miasta, celem poprawy warunków pracy, radna dodała, że wielokrotnie
bywa w urzędzie miasta i w jej ocenie warunki pracy są dobre. A stale przedkłada się radnym
projekt uchwały polegający na zniesieniu opłat parkingowych dla mieszkańców w kwocie 17 tys.
zł. Przypominała, że na ostatnich piętrach w szkołach i żłobkach też nie ma klimatyzacji. Również
jest przeciwna remontowi budynku Straży Miejskiej. Poprosiła o refleksję. Nie jest to czas na
montaż klimatyzacji, należy oszczędzać.

Artur Maruszczak – zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-remontowej
wyjaśnił, że wprowadza się zadanie montażu klimatyzacji w szkołach i żłobkach, natomiast montaż
klimatyzacji w budynku urzędu miasta to jest standard, potrzebny jest w sali obsługi celem poprawy
warunków dla petentów.

Radny Andrzej Kopacki ad vocem radnemu Grzegorzowi Chudomiętowi, odpowiedział, że trudno
było przewidzieć, że mieszkania socjalne zostaną w tak szybkim czasie zostaną zniszczone przez
mieszkańców, ale mało kto to przewidział. Lokatorzy powinni się za to wstydzić.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć zgłosił wniosek:
,,aby w ww. projekcie uchwały z zadania inwestycyjnego punktu 4 podpunkt 1
wykreślić punkt ,,c”:
,,Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego” (Dział 700, rozdz.70095) równoważąc budżet
zmniejszając przychody z  wolnych środków o 100.000,00zł oraz powrót do tematu gdy będą
określone: inwestor (gmina, spółka gminna, spółka celowa), jednostki zarządzające wybudowanym
budynkiem (MZKB, spółka gminna, spółka gminna celowa), planowana polityka czynszowa i
metoda wyłaniania najemców”.
Głosowano wniosek w sprawie:
przewodniczącego Komisji Andrzeja Kopeć nr1
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (5)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopeć, Jacek Król
PRZECIW (2)
Andrzej Kopacki , Ireneusz Wiśniewski
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (2)
Adam Oczoś, Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)Fabian Pszon
Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 2, „wstrzymujących się” - 2,
przyjęła ww. wniosek.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie projektu uchwały w sprawie zmian
w budżecie miasta na rok 2020 wraz z autopoprawką I wraz z wnioskiem.
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020 wraz z
autopoprawką I wraz z wnioskiem.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Dominik Szustakiewicz,
Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Grzegorz Chudomięt
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jacek Król, Ewa Stogniew
BRAK GŁOSU (2)
Adam Oczoś, Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6,
„przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 2, pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz
z autopoprawką oraz przyjętym wnioskiem.

Ad 14.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035 wraz z autopoprawką (projekt uchwały
stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć zgłosił wniosek, aby w ww. projekcie uchwały
odzwierciedlić wniosek który został przyjęty do projektu uchwały zmian w budżecie miasta:
,,wykreślenia z załącznika nr 2 dot. zadań inwestycyjnych, zadania o nazwie
,,Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego” oraz powrót do tematu gdy będą określone:
inwestor (gmina, spółka gminna, spółka celowa), jednostki zarządzające wybudowanym budynkiem
(MZKB, spółka gminna, spółka gminna celowa), planowana polityka czynszowa
i metoda wyłaniania najemców”.
Głosowano wniosek w sprawie:
przewodniczącego Komisji Andrzeja Kopeć nr 2_wykreślenia zadania inwestycyjnego.
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (5)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopeć, Jacek Król
PRZECIW (2)
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Andrzej Kopacki , Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (2)
Adam Oczoś, Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie projektu uchwały w sprawie
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2035 wraz z
autopoprawką I wraz z wnioskiem.
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej na lata 2020-2035 wraz z autopoprawką I wraz z wnioskiem.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Dominik Szustakiewicz,
Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Grzegorz Chudomięt
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jacek Król, Ewa Stogniew
BRAK GŁOSU (2)
Adam Oczoś, Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6,
„przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 2, pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz
z autopoprawką oraz przyjętym wnioskiem.

Ad 15.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na
sprzedaż napojów alkoholowych, należnej w 2020 r. (projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenia radnego Marka Piaseckiego.

Radny Marek Piasecki poinformował, że zgłosił ten projekt uchwały po wielu rozmowach i w
imieniu całej branży z powodu zamknięcia restauracji i pubów z dniem 13 marca 2020 r. na 65 dni,
przez zamknięcie działalności. Branża gastronomiczna poniosła straty w wysokości od 30 do 100%,
a opłata za zezwolenie na sprzedaż alkoholu jest na 365 dni a właśnie  na te 65 dni branża została
całkowicie zamknięta. Oczekują zwrotu bądź zwolnienie za te 65 dni. Wskazał błąd w podstawie
prawnej oraz rozszerzenie tytułu, taki wniosek został przyjęty na posiedzeniu komisji
Infrastruktury.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć wskazał, że stanowisko Prezydent Miasta jest negatywne,
otworzył dyskusję.
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Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych  i społeczno-
gospodarczych Kędzierzyn-Koźle poinformował, że komisji zostało przedłożone stanowisko i
opinia prawna.

Radny Adam Oczoś odczytał wniosek, złożony na posiedzeniu komisji Infrastruktury, aby:
- zmienić tytuł projektu uchwały na następujący: „w sprawie zwolnienia i zwrotu części opłaty
pobranej od przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za 2020 rok i zwrotu części tej opłaty”,
- zmienić podstawę prawną, aby stanowiły to przepisy ust. 1 i 2 art. 31zzca ustawy z dnia 2 marca
2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i
zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych
(Dz. U. z 2020 r. poz. 374 z późn. zm.).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o opinię mecenas, on proponuje aby radny Adam
Oczoś zgłosił wniosek, bo nie będą głosować wniosku innej komisji.

Tak - potwierdziła mecenas Monika Orpel-Śmigielska.

Radny Adam Oczoś poinformował, że zgłasza wniosek:

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie ww. wniosek.
Głosowano wniosek w sprawie:
wniosek radnego Adama Oczosia przyjęty na Komisji Infrastruktury o zmianę tytuł projektu
uchwały na następujący: „w sprawie zwolnienia i zwrotu części opłaty pobranej od przedsiębiorców
za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w
miejscu sprzedaży za 2020 rok i zwrotu części tej opłaty”, - zmianę podstawy prawnej, aby
stanowiły to przepisy ust. 1 i 2 art. 31zzca ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych
chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374 z późn.
zm.). .

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (8)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam Oczoś,
Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ewa Stogniew
BRAK GŁOSU (2)
Wiesław Fąfara, Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 8,
„przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, udzieliła poparcia ww. wnioskowi.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z
wnioskiem.



24

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na
sprzedaż napojów alkoholowych, należnej w 2020 r wraz z przyjętym wnioskiem.
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (9)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek
Król, Adam Oczoś, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ewa Stogniew
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 9,
„przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z
wnioskiem.

Ad 16.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu wniesienia opłaty za
korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych (projekt uchwały stanowi załącznik
do nin. protokołu).

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie inicjatora ww. projektu uchwały
radnego Marka Piaseckiego.

Radny Marek Piasecki poinformował, że w imieniu całej branży gastronomicznej zgłosił prośbę
o odroczenie płatności ostatniej raty, na dwa miesiące, aby przedstawiciele branży gastronomicznej
zebrali środki finansowe i uiścić opłatę.

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu wniesienia opłaty za korzystanie
z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, należnej w 2020 r..
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (9)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek
Król, Adam Oczoś, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ewa Stogniew
BRAK GŁOSU (1)
Tomasz Scheller
NIEOBECNI (1)
Fabian Pszon

Przewodniczący Komisji Andrzej Kopeć poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 10,
„przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1, pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 17.
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Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Kolejny termin komisji został ustalony na 21 września 2020 r. o godz. 16:00.

Ad 18.
Zakończenie obrad.
Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć, podziękował za aktywne uczestnictwo
w posiedzeniu komisji, po czym zakończył obrady o godz. 20:42

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

ANDRZEJ KOPEĆ (-)
Spisała
A.Dworaczek


